
INTERVJU – PREDSEDNIK [AHOVSKOG SAVEZA VOJVODINE, ZORAN 
STANIMIROVI] 

 

Da pomirimo sve zara}ene strane 
 

 U utorak 14. novembra 2017. godine u Novom Sadu odr`ana je Izborna 
skup{tina [ahovskog saveza Vojvodine. Za predsednika [ahovskog saveza 
Vojvodine predlo`ena su dva kandidata – Zoran Stanimirovi} i Miodrag 
Stankovi}. Nakon tajnog glasawa, velikom ve}inom glasova, za novog predsednika 
[SV izabran je me|unarodni sudija, Zoran Stanimirovi}. Tim povodom smo sa 
novim predsednikom razgovarali o trenutnoj situaciji u Savezu i glavnim ta~kama 
na kojima }e se bazirati wegov predsedni~ki program. 
 

 
Zoran Stanimirovi}, predsednik [ahovskog saveza Vojvodine 

 
Gospodine Stanimirovi}u, ~estitamo Vam na izboru za predsednika [SV. 

[ta }e biti prvi korak koji }ete preduzeti kada zvani~no stupite na du`nost? 
Prvi korak, kao {to sam i obe}ao na Izbornoj skup{tini, jeste da poku{am 

da smirim strasti u vojvo|anskom {ahu. Znamo da su [ahovski savez Novog Sada i 
[ahovski savez Vojvodine u vrlo lo{im odnosima. Smatram da takva situacija 
uop{te nije dobra za vojvo|anski {ah. Prvi korak sam ve} i u~inio, te razgovarao 
sa g-dinom Remeckim, predstavnikom [ahovskog saveza Novog Sada, i dogovorio da 
narednih dana sednemo zajedno i konstruktivno popri~amo o svim nesuglasicama 
izme|u ova dva saveza. 

Koje su glavne ta~ke Va{eg programa kao predsednika, za {ta }ete se 
boriti? 

Glavna ta~ka je akcenat na de~iji i omladinski {ah. Kao i do sada, u svojoj 
karijeri {ahovskog radnika, najvi{e pa`we posvetio sam deci. Smatram da je 
jedino ispravno ulagati u budu}nost {aha, a svi znamo da su budu}nost deca i 
omladina. Potrebno je poboq{ati organizaciju programa „[ah u {kole“, te pomo}i 
entuzijastima da {kolska takmi~ewa u {ahu podignu na jo{ vi{i nivo, naro~ito u 
sredinama gde ta takmi~ewa zapravo jo{ nisu ni za`ivela. 

Kakva je Va{a vizija [SV u narednom periodu? 
Vizija? Vrlo te{ko pitawe. Trenutno se nalazimo u vrlo te{koj situaciji, 

po{to znamo da je u [ahovskom savezu Srbije zastupqeno nekoliko struja i da 



svaka vu~e na svoju stranu. Smatram da je neophodno {to pre pomiriti sve zara}ene 
strane i da napokon svi zajedno udru`enim snagama vratimo stari sjaj srpskom 
{ahu. Podse}am da je stara Jugoslavija svojevremeno bila druga svetska sila u 
{ahu, odmah iza SSSR-a i da je reprezentacija SSSR-a prihvatala prijateqske 
me~eve samo sa reprezentacijom biv{e SFRJ. Zato je moja vizija jak i stabilan 
[ahovski savez Vojvodine u okviru jakog i stabilnog [ahovskog saveza Srbije. 
Tako|e je moja vizija da se u okviru [ahovskog saveza Srbije, a tako|e i 
Vojvodine, oformi {ahovska {kola za posebno nadarenu (talentovanu) decu. 

Svedoci smo da je finansijska kriza uslovila slabije finansirawe svih 
sportova, a {aha posebno. Kako planirate da u takvim uslovima obezbedite 
neophodna sredstva za normalno funkcionisawe Saveza? 

Situacija je takva kakva jeste i svima nama je vrlo dobro poznata. Na}i 
sponzore iz privrede je danas vrlo vrlo te{ko iz jednog prostog razloga – retko 
koja firma je toliko stabilna da mo`e i da sponzori{e bilo koji sport, pa i {ah. 
Naravno, ne treba odustajati od toga, jer se uvek mogu na}i dobri privrednici koji 
mogu neka sredstva da izdvoje i za sponzorisawe {ahovske igre. Me|utim, mislim 
da je potrebno razvijati i nove projekte u okviru [ahovskog saveza Vojvodine i sa 
tim novim projektima aplicirati kroz fondove Evropske unije za sredstva 
namewena razvoju i popularizaciji {aha na ovim prostorima. 

Nedavno ste zvani~no postali me|unarodni sudija. Sudili ste mnoga 
me|unarodna takmi~ewa u Srbiji, u Novom Sadu. Kakvo je Va{e mi{qewe, da li 
Novi Sad i [SV imaju potencijal da i naredne godine budu doma}ini nekog velikog 
evropskog takmi~ewa? 

Da, nedavno sam promovisan od strane FIDE u me|unarodnog sudiju i zbog 
toga sam veoma ponosan. Izme|u ostalog, sudio sam Evropski klupski kup u Novom 
Sadu i bio glavni sudija Svetskog prvenstva za invalide, tako|e u Novom Sadu. 
[to se drugog dela ovog pitawa ti~e, naravno da Novi Sad ima potencijal da bude 
doma}in i velikih svetskih takmi~ewa, a ne samo evropskih. Me|utim, da bismo se 
kandidovali za neko veliko evropsko ili svetsko takmi~ewe, moramo re{iti 
odnose u [ahovskom savezu Srbije. Mi, kao [ahovski savez Vojvodine, mo`emo 
ista}i kandidaturu za velika takmi~ewa jedino uz podr{ku i saglasnost 
[ahovskog saveza Srbije. Verujte da ukoliko se uka`e prilika, a nadam se da 
ho}e, iskoristi}emo je za kandidaturu za velika takmi~ewa. Takva velika 
takmi~ewa u na{oj sredini na najboqi mogu}i na~in promovi{u {ah, a mi, kao 
[ahovski savez Vojvodine, i imamo ciq da promovi{emo {ah i u~inimo ga 
dostupnim svima. 

Do kraja ove godine nije ostalo jo{ mnogo vremena. Ho}e li [SV 
organizovati jo{ neka takmi~ewa ili je ispuweno sve {to je kalendarom 
aktivnosti predvi|eno? 

[to se kalendara ti~e nije sve ispuweno, u toku je Druga liga Srbije – grupa 
Vojvodina, a nakon toga ima da se odigra i Druga liga Srbije – grupa Vojvodina za 
`ene. Naravno, tu ne}e prestati aktivnosti [ahovskog saveza Vojvodine za ovu 
godinu, po{to treba pripremiti kalendar takmi~ewa za narednu godinu, a tako|e i 
napisati detaqne izve{taje o aktivnostima u teku}oj godini i time opravdati 
sredstva koja je Savez dobio od nadle`nih organa za svoj redovan program. 

Kako za sada proti~e Druga liga Srbije – grupa Vojvodine? Mo`ete li nam, 
kao sudija na ovom takmi~ewu, preneti trenutnu atmosferu? 



Turnir za sada proti~e u odli~noj atmosferi. Igra~i su raspolo`eni za igru 
i vode se stvarno velike borbe za {ahovskim tablama. Iskoristio bih priliku da 
pozovem sve zaqubqenike u {ahovsku igru, a i one koji to nisu, da svrate do 
hotela Fontana u Novom Sadu i pogledaju na{e najboqe klubove iz Vojvodine kako 
biju bitke na crno beli poqima, uz izuzetan fer plej pokazan u prva dva kola, koja 
su odigrana do davawa ovog intervjua.  

Za kraj, {ta biste Vi, kao novoizabrani predsednik [SV, poru~ili 
{ahistima u Vojvodini? 

Poruka je Gens una sumus. Moram se pozvati na oficijelnu parolu FIDE, na 
koju smo svi mi {ahisti iz Srbije i Vojvodine zaboravili, a koja bi trebalo da nam 
bude vodiqa u daqem radu, zakqu~io je Stanimirovi}. 


